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Referat LUU gastronom 
 

Referent: KJES 

Dato: 11.05.22 

 

Tilstedeværende: Pia Walther (3F), Anders 
Schmidt (3F), Torben Schultz (Horesta), 
Esben Krogh (Horesta), Jannie Krøyer 
Jakobsen (EUC Syd), Dan Feld-Jakobsen 
(EUC Syd), Karin Jespersen (EUC Syd) 
 
Fraværende: Torben 
 

 
Dagsordenspunkt:  Drøftelse og Konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

1. Referat fra sidste 
møde 

 
 

 
 
Ingen kommentarer 

  

2. Meddelelser fra 
udvalgets 
medlemmer 

Der er godt gang i den ude i branchen. 
 
Esben fortæller at Fakkelgården har haft 
en rekord omsætning i april måned.  
Hotellet lukket for renovation fra januar 
2023 til maj 2023, derfor tager man 
ingen elever i efteråret. Der er dog lavet 
aftale med 2 gastronom elever på GF2 i 
Aabenraa, som starter når hotellet 
genåbner. 
 
Anders efterspørger bekendtgørelse for 
LUU 
Se bekendtgørelse af lov om 
erhvervsuddannelser §40 
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/20
21/1868 
 
Punktet tages med på næste møde for at 
følge op på spørgsmålet. 
 
Pia fortæller at der nu er styr på 
medaljerne – hun har dem liggende og 
medbringer ifbm. 
svendeprøveafslutninger. EUC Syd 
afholder udgift til indgravering. 
 
Touren kaster meget af sig, der er meget 
booket i de dage hvor der køres i 
Sønderjylland – der er mange aktiviteter 
både i virksomhederne og på skolen. 

  

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2021/1868
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2021/1868
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3. Meddelelser fra 
skolen 

Status GF1 tilmelding 
Lige nu er der tilmeldt ca. 50 elever 
fordelt på de 4 byer. Tallet ændrer sig 
stadig og eleverne er ikke endeligt 
optaget før de har deres endelige 
karakterer fra 9. kl. Fagretningen 
indeholder elementer fra andre fag end 
mad uddannelserne. 
 
Status på GF2. 
12 elever færdiggør deres GF2 i juni, de 
fleste har læreplads, der er dog elever 
med personlige udfordringer, som vil få 
svært ved at finde en plads. 
 
Status hovedforløb 
 
H2 gastron – her gøres 2 ugers ophold i 
Frankrig til en mulighed på alle H2 
ophold. Det har været en stor succes – 
eleverne lærer rigtig meget og får en stor 
faglig oplevelse med hjem. Udgift for 
eleverne er udelukkende lommepenge, da 
kost og logi er en del af aftalen og rejsen 
finansieres med EU midler. 
 
Der er lige afsluttet et H3 forløb med 2 
bronze medaljer. 
 
Den nye digitale svendeprøve er stadig 
ikke på plads – det giver rigtig meget 
ekstra arbejde og der er meget som skal 
printes, hvilket ikke ligger i tråd med 
tænkningen om øget bæredygtighed i 
erhvervsuddannelserne. 
 
Den 30.05.22 er der møde i 
opgaveudvalget – Dan deltager og vi 
håber på en afklaring af hvordan arbejdet 
med den digitale svendeprøve skrider 
frem. 
 
Der er i den nye svendeprøve stor fokus 
på de klassiske retter og dermed også 
tilberedningsmetoderne. Udvalget er stor 
tilhænger af dette fokus, da det er 
grundlaget for at kunne tænke kreativt. 
 
Forslaget til ny semesterplan blev 
præsenteret – den aftales på næste 
møde. 
 
Præsentation af nye praktikmål – Dan 
renskriver og laver udkast til næste 
møde. 
 
Der arbejdes med at tænke grøn 
omstilling og bæredygtighed ind i 
virksomhedsprojekterne. Dan oplever at 
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virksomhederne har vanskeligt ved at 
definere et projekt til deres elever og 
derfor foreslår han at projektet defineres 
fra skolen, dog stadig med udgangspunkt 
i det der foregår ude i virksomhederne. 
Det foreslås at der tænkes et øget ”grønt” 
islæt ind i projekterne fx med beregning 
af CO2 beregning af retter på menukortet 
med forslag til til ændringer af råvarer og 
tilberedningsmetoder. Dan laver oplæg til 
næste møde. 
 
 
Lokal Undervisningsplan 
De nye bekendtgørelser er lige kommet, så 
der sættes gang i revision af LUP for både 
grund- og hovedforløb. 
 
Nyt fra Fagligt Udvalg 
 
Indsatsområder: 
1. Vi oplever, at det netop nu er 
vanskeligt at tiltrække tilstrækkeligt 
med elever til 
gastronomuddannelsen. 
 
Iværksættelser af indsatser for 
rekruttering og reduktion af frafald 
 
2. Vi har erfaret, at mange elever og 
virksomheder (oplæringsansvarlige) 
ikke kender og bruger målene for 
oplæringen i virksomheden. 
 
Udvikling af APP, som skal gøre det let at 
se mål for uddannelsen. Forventes færdig 
i efteråret 2022. 

4. Skolepraktik Nyt fra Jannie 
 
Der er ingen elever i SBO (skolebaseret 
oplæring). Der arbejdes emd at 
understøtte de elever på GF2, som ikke 
har aftale i at lave CV og ansøgning og 
træne interview. 

  

5. Efteruddannelse Input til efterårets AMU katalog i region 
Syd. 
 
Kort orientering om udbud af kurser. 
 
Udvalget ser det som en udfordring at 
sende medarbejdere på kursus, så længe 
der er så travlt i branchen. 
  
Der er ingen tvivl om at ”grøn tankegang” 
vil få en indflydelse på branchen 
fremadrettet, men om det betyder et 
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behov for at medarbejderne kommer på 
AMU forløb er usikkert. 

6. Udvalgets arbejde 
fremadrettet 

   

7. EVT 
 

   

8. Punkter til næste 
møde 

   

9. Næste møde 17.08.22   

  
 


